



ENAMEL AND NATURAL PEARL NECKLACE WITH PENDANT, probably Spain, 16th century. Yellow gold. Very decorative Late Renaissance necklace with a crucifix pendant. The links designed with flowers and volutes finely enamelled in white, light blue and black, the front additionally decorated with 18 natural pearl pendants of ca. 3.9 to 6.1 mm. The lower part of rock crystal with 3 pearl pendants and an applied figure of Christ on the Cross enamelled in white, the back featuring a Madonna with Child in red, blue and white. Clasp decorated with open-worked Pillars of Hercules enamelled in light blue/white. L ca. 39 cm. With GPL Report No. 06904, December 2012.

Gelbgold.

Sehr dekoratives Spätrenaissance-Collier mit Kruzifix-Anhänger. Die floral, bzw. mit Voluten gestaltete Glieder fein emailliert in Weiss, Hellblau

Koller Auktionen - Lot 2109***A166 Jewellery - Tuesday 17 September 2013, 02.00 PM**

und Schwarz und auf der Schauseite zusätzlich verziert mit 18 Naturperlen-Pendentifs von ca. 3,9 bis 6,1 mm. Als Abschluss einen Kreuzanhänger aus Bergkristall mit 3 Perlen-Pendentifs und eine applizierte Christus-Figur am Kreuz in Weiss emailliert bzw. auf der Rückseite Madonna-Figur mit Kind in Rot, Blau und Weiss. Verschluss verziert mit durchbrochen gearbeiteten, in Hellblau/Weiss emaillierten Herkulessäulen. L ca. 39 cm.

[CatItem.ArtText.Text502]

CHF 12 000 / 18 000

€ 12 370 / 18 560

Koller Auktionen - Lot 2109*

A166 Jewellery - Tuesday 17 September 2013, 02.00 PM





THE GEM & PEARL LABORATORY

06904

19 December 2012

PEARL REPORT

Description: EXAMINED BY A SINGLE X-RAY
RADIOGRAPH TWENTY TWO DRILLED
'PEARLS', MOUNTED ON A WHITE,
BLACK, AND BLUE ENAMEL NECKLACE

Shape: IRREGULAR-SHAPED

Measurements: Largest 'pearl': 5.8 – 6.1 mm in width
Smallest 'pearl': 3.9 – 4.9 mm

Weight of item: 36.14 grams

Result: NATURAL PEARLS (SALTWATER)

The Gem & Pearl Laboratory
Limited follows the guidelines
of the World Jewellery
Confederation (CIBJO).

This report is issued subject to
the conditions printed on the
report cover.

Only the original report with
signature, security foil, ultra
violet fluorescent watermark,
and embossed stamp is a valid
identification document.



S. J. Kennedy

Stephen Kennedy BSc FGA DGA

FOR AND ON THE BEHALF OF
The Gem & Pearl Laboratory Limited
43 Kirby Street • London • EC1N 8TE